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Jó szerencsét! Tisztelettel és szeretettel köszöntöm Önöket a rendezı szervek nevében. Az 58. Bányásznap 

tisztelet a bányásznak, tisztelet Komlónak, a mecseki szénbányászoknak, és mindazoknak, akik a széncsatáktól napja-
inkig, az elmúlt évtizedekben sokat tettek a mecseki bányászkodásért. Nagyon nagy megtiszteltetés, hogy körünkben 
van az országgyőlés elnök asszonya, s szeretném megköszönni miniszter úrnak is, hogy elfogadta meghívásunkat. 
Engedjenek meg egy személyes gondolatot. Három-négy évtizede követem a bányászünnepségeket figyelemmel, s 
olyan miniszter, aki kinevezését követıen egy hónapon belül minden nagyobb cégünknél megjelent kevés volt. Azt 
kérem, hogy ez az aktivitás a bányász munkavállalókat is szolgálja, s teremtsen kiszámítható viszonyokat számunkra. 
Körünkben köszönthetek német vendégeket, az RWE Power szakszervezeti és üzemi tanács küldöttségét. Velük 
közösen dolgozunk azon, hogy az Európai Bizottság szabályozása, ami 2013-tól érinteni fogja a bányász munkahe-
lyeket is, lehetıség szerint ,a széndioxid kvóta szabályozásnál biztosítsa azokat a lehetıségeket, amelyek a kiszámítha-
tó, hosszú távú közös mőködéshez kell. Munkahelyek kellenek, s ehhez az is, hogy a szabályozó rendszerek segítse-
nek bennünket.  

Az 58. Bányásznap egyik fontos üzenete lehet, hogy kevés a bányász. Az elmúlt hetekben, az egyik cégünk 
vezetésének kezdeményezésére, komoly vitákat folytattunk le: hogyan, milyen módon lehet biztosítani a bányák 
munkaerı-ellátottságát. Remélem és bízom abban, hogy az alap az, hogy képzésre szükség van, hogy új szakmun-
kásokra szükség van, hogy a felsıfokú képzésre, bányamérnökökre szükség van, s közösen tudunk annak érdekében 
fellépni, hogy iskolarendszerben is újra induljon el a bányászszakmák képzése. Mi ehhez az elsı lépéseket megtettük. 
Az országos képzési jegyzékben rögzítettük - a legjobb szakemberek bevonásával - azt a tudásanyagot, melyre szük-
ség van a modern bányászkodáshoz, s remélem, hogy ez hasznosulni is fog a következı idıszakban. A bányász vív-
mányokat meg kell ırizni, a megoldás a munkaerı-hiányra az, hogy sikerüljön a következı idıszakban szakmánk 
becsületét és a képzés igényét erısíteni. Ezt indokolja az is, amit a közelmúltban olvashattunk, hogy az érc- és ásvány-
bányászat területén a recski rézérc-vagyon felértékelıdött, többen pályáztak a hasznosítására, egészen komoly össze-
geket írtak ki az eladáskor – 4,6 milliárd forintot+ÁFA ér a bánya – és lehetne tovább sorolni azokat az ásványi nyers-
anyag kezdeményezéseket, amely ezen a területen is elindult az uránbányászatban és a szénbányászatban. 

Úgy gondolom, ha tavaly köszöntöttük és ünnepeltük a szénhidrogén-bányászokat Nagykanizsán, most tiszte-
letet kell adni azoknak a feketekıszén-bányászoknak, uránbányászoknak, akik ezen a területen dolgoztak és tettek 
sokat. Mielıtt idejöttünk koszorúzáson is részt vettünk. Azt kérem, hogy mindenki némán hajtson fejet azok elıtt, akik 
az itteni, sújtólég-veszélyes bányákban vesztették életüket, s adták a legtöbbet, amit lehetett, a magyar energiaellátásért.  

A következı idıszakban, években, az egyik legfontosabb kérdés lesz az iparágunk számára, hogyan, milyen 
módon tudjuk azokat a feltárt ásványi nyersanyagokat hasznosítani, amelyek ismertek dr. Horn János Geológusok 
visszaemlékezései címő könyvébıl. Onnan tudjuk, Némedi Varga Zoltán professzor úr visszaemlékezéseibıl, hogy 
ezen a területen ötszázhúsz kutatófúrás volt. Összességében kettıszázötvenötezer folyómétert hajtottak ki kutatófúrás-
ként, s tudjuk, hogy jelentıs szénvagyon van ezen a területen, tudjuk, hogy annak milyen lehet a mővelési lehetısége. 
Én optimistán abban bízom, hogy Komlónak nemcsak múltja lesz a szénbányászkodásban, hanem legalább a Me-
csek-északi mezıben jövıje is. A következı évek, évtizedek az energiaellátásról szólnak majd, s ebben a környezetba-
rát tisztaszén technológiáknak fontos szerepe lehet. Jelen van az elnökségben Valaska József úr, aki nemrégen tájékoz-
tatott bennünket, hogy olyan technológiát dolgoztak ki a Mátrai Erımő Zrt-nél, amelyekkel már a gázos erımővek 
széndioxid kibocsátását is el lehet érni. Az energiapolitikai koncepcióknál ezt újra végig kell majd gondolni. Mondom 
ezt, szakszervezeti vezetıként, azért hogy legyenek újra aktív bányászati munkahelyek, hogy azt a közösségi hagyo-
mányt, amit képviselünk, tovább tudjuk vinni, s annak reményében, hogy a következı években a bányászati ágazat 
más vonatkozásaiban is – a kı-, kavicsiparban, bauxitbányászatban, s az egyéb más érc-, ásványbányászati ágazatban 
– sikeresek leszünk.  

Végezetül szeretném megköszönni a Mecsekérc Zrt-nek, hogy fogadnak és vendégül látnak bennünket, s kü-
lön tisztelettel Komlónak, polgármester úrnak, hogy kezdeményezték az idei központi bányásznapi ünnepség helyi 
megrendezését. Két évvel ezelıtt szerettünk volna idejönni, amikor 750 éves volt Komló. De kis kutatómunkával a 
mostani idıpontra is találtunk apropót. Kiderült, hogy a szászvári bányászkodás ebben az évben kétszáz éves.  

Minden bányászt innen köszöntök, s kívánom, hogy az 58. bányásznapi ünnepségek a településeken sikere-
sen, eredményesen folyjanak. Ehhez kívánok bányászköszöntésünkkel: jó szerencsét! 


